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القمة السنوية التاسعة لقطاع السيارات
تســتكمل قمــة إيجيبــت أوتوموتيــف في دورتهــا التاســعة هــذا العــام مــا بدأتــه العــام المــاضي مــن وضــع لخطــوط خارطــة الطريــق نحــو حلــم تحــول مــر إلى التصدير. 
حيــث كانــت قــد بــدأت في دورتهــا الثامنــة بإبــراز مواطــن القــوة لــدى صناعــة الســيارات في مــر، والتــي عــى رأســها قطــاع الصناعــات المغذيــة والــذي يمثــل كلمــة 

الــر وراء هــذه الصناعــة ســواء نحــو زيــادة نســبة المكــون المحــي في المنتــج، أو للتحــول بمســار الصناعــة المحليــة إلى العالميــة.

وفي هــذه الــدورة تبنــي قمــة إيجيبــت أوتوموتيــف عــى نجاحــات الــدورات الســابقة؛ التــي أســفرت عــن خــروج الاســراتيجية الوطنية لتوطــن صناعــة الســيارات وإطلاق 
البرنامــج الوطنــي لتنميــة صناعــة الســيارات، لترســم نقــاط تحــول مســار هــذه الصناعــة خــال الفــرة القادمــة. حيــث تناقــش الــدورة في جلســاتها خطــة الدولــة لدعــم 
زيــادة صــادرات صناعــة الســيارات، وحجــم الحوافــز المقدمــة لهــذه الصناعــة. كــا ترصــد دور كلٍ مــن الدولــة والــركات في ضبــط معايــر ســوق الســيارات المحليــة 

أمــام المنتجــات المســتوردة. وســبل تقبــل الســوق المحليــة للتحــول مــن الاســتيراد إلى المنتــج المحــي.

كذلــك تســعى الــدورة التاســعة إلى رســم خريطــة تــداول منتجــات قطــاع الســيارات داخــل القــارة الأفريقيــة، بمــا يضمــن التوســع في التصديــر لــدول أفريقيــا. في ظــل 
تفعيــل اتفاقيــة التجــارة الحــرة. بهــدف وضــع وضــع الصناعــة المحليــة مــن منتجــات الســيارات الكاملــة ومكونــات الســيارات مــن الصناعــات المغذيــة عــى هــذه الخريطة.



أنكوش أرورا

محمد أبو الفتوح
المدير العام للشرق الأوسط الرئيس التنفيذي لشركة إيجيبت أوتوموتيف

وآسيا الوسطى لشركة شل

هيثم يحيى

الكلمات الافتتاحية

 09:30 am - 10:00 am 

شارون نيشي
رئيسة مجلس الإدارة والعضو المنتدب 

لشركة جنرال موتورز مصر وشمال أفريقيا
الرئيس التنفيذى لشركة منصور 

خالد شديد
رئيس مجلس إدارة شركة النصر للسيارات

  الرئيس الشرفي للمؤتمر



الجلسة الأولى

طارق عطاشارون نيشي خالد جيوشيكريم نجار
رئيسة مجلس الإدارة والعضو المنتدب لشركة 

جنرال موتورز مصر وشمال أفريقيا
 العضو المنتدبرئيس مجلس إدارة مجموعة كيان

شركة جيوشي لصناعة النقل
رئيس مجلس إدارة شركة افيكو

رئيس تحرير الأهرام أوتو

أيمن سعيد
المدير التنفيذي للعمليات  

بشركة ستلانتس

هل يتقبل السوق التحول من الاستيراد إلي التجميع المحلي؟

كيف تعاملت الشركات المحلية مع الشركات الأم خلال الفترة الماضية؟

كيف تواجة الشركات المحلية زيادة تواجد السوق الموازية في المنتجات الكهربائية؟

ما هي توقعاتكم للسوق في 2025؟

ماهي أبرز مطالب الشركات لبدء عام جديد؟

هشام الزيني المحــــــاور
مـدير الجلسة

10:00 am - 11:00 pm

هل تستطيع الشركات المصرية التصدير وخاصة لأفريقيا؟



بروتوكول بين
 شعبة الصناعات المغذية 

والمجلس التصديري

 11:00 am - 11:15 am 



جولة داخل المعرض

 11:15 am - 11:30 am 



خالد شديد
رئيس مجلس إدارة شركة النصر للسيارات

ماذا كان شعورك عندما عرض عليك منصبك في شركة النصر خاصة أن مسيرتك 

 المهنية كانت دائما مع شركات عملاقة ؟

 كان حلمك دائما إنتاج أوتوبيس كامل مصري 100X100 ،هل اقتربت من تحقيق حلمك؟

 ماهي إمكانيات شركة النصر حاليا ؟

 هل سيتم التركيز علي إنتاج مركبات النقل الجماعي، وترك إنتاج السيارات للغير ؟

ما هي الطاقة الإنتاجية للشركة، وما الذي تحتاجه النصر للسيارات لتعود لقوتها؟

رحلة النصر للسيارات من الإغلاق والبيع حوار خاص
 إلى العودة للظهور

محمد أبو الفتوح
مـدير الحوار

الرئيس التنفيذي لشركة 
إيجيبت أوتوموتيف

11:30 am - 12:00 pm 12:00 pm - 12:30 pm
Coffe Break



أحمد علي
كبير مديري السياسات العامة وشئون 

الاستدامة لمنطقة شمال أفريقيا والشرق 
الأوسط - شركة أوبر

 المدير التنفيذي- شركة لينكس 
بزنيس ادفايزورس للاستشارات

محمد حنفي

استراتيجية أوبر العالمية في مجال الاستدامة والتحول الأخضر، ومن ثم الأولوية التي توليها الشركة لدعم جهود مصر 

 للإسراع في الانتقال نحو نشر استخدام السيارات الكهربائية على نحو يمكنها من تقديم خدمات »خضراء« للنقل التشاركي

عرض هيكل لخارطة طريق مقترحة للقطاعين العام والخاص للإسراع نحو نشر السيارات التي تعمل بالطاقة الجديدة

المحــــــاور

آلية الإسراع في الانتقال نحو نشر السيارات 
التي تعمل بالطاقة الجديدة في مصر

حوار خاص

12:30 pm - 12:45 pm



راجيش مينون
المدير العام لجمعية مصنعي السيارات الهندية

 في البداية نحب أن نعرف كيف نجحت الهند في إقامة صناعة سيارات خاصة بها؟

  أعلنت الهند أنها تسعى للتحول الأخضر؛ فماهي استراتيجية الهند لتحقيق هذا الهدف؟

  كيف ترى السوق المصرية بصفتك خبير في صناعة السيارات؟

 هل التعاون بين مصر والهند يرضي الشركات الهندية؟

  هل انضمام الهند لمجموعة البريكس سيساعدكم على زيادة الصادرات؟

  مشكلة منتجات الهند في اتجاه الدركسيون اليمين، هل تخططون لإضافة خطوط إنتاج بدركسيون يسار؟

 عرفنا على طبيعة عمل الرابطة الهندية لمصنعي السيارات ودورها، وما هو حجم إنتاج سوق السيارات 
الهندية وصادراتها.

التجربة الهندية في صناعة السياراتحوار خاص
 وآفاق التعاون بين مصر والهند

12:45 pm - 01:00 pm

حليم أبو  سيف 

مـدير الحوار

الرئيس التنفيذي لشركة رادا 
للعلاقات العامة



جلسة تغيير المسار
بعد عام من الاستراتيجية.. ملامح تحول السوق من الاستيراد للتجميع

في إطار توجه الدولة نحو التحول من الاستيراد إلي التجميع.. ماهي الخطة الموضوعة خلال الفترة القادمة ؟

يعاني المنتجين من قلة الأراضي بغرض التوسع ومشاكل في التوريدات.. ما هي خطة الدولة لتلبية احتياجاتهم للتوسع؟

ماهي الخطة الموضوعة من قبل وزارة الاستثمار لجذب شركات كبيرة جديدة؟ 

هل هناك نية واضحة لدعم الصادرات؟, وكيف تنوي الحكومة إضافة الدعم على استراتيجة التصنيع ؟

بعد مرور عام علي صدور الاستراتيجية هل يمكن الإفصاح عن الشركات التي انضمت للبرنامج الوطني لصناعة السيارات؟، وحجم الإنتاج المستهدف؟

وزارة المالية عليها دور كبير في صرف الحوافز للشركات، كيف تعاملت مع الشركات التي حققت المعادلة؟، ومتي يحصلون علي أموالهم؟

ما هو موقف السيارات الكهربائية؟، وهل سنشهد قرارات جديدة للحد من دخول منتجات لا تخضع للمواصفات العالمية؟

ما هي المعايير التي تم وضعها لتنظيم سوق السيارات؟

محمد أبو الفتوح

على جلال
أمين عام صندوق تمويل

 صناعة السيارات صديقة البيئة

خالد نوفل
مساعد أول وزير المالية 
للتطوير الإداري والفني

معالى السفير محمد تريد سفيان
سفير دولة ماليزيا

الفريق مهندس/ كامل الوزير
نائب رئيس الوزراء ووزير الصناعة والنقل

مـدير الجلسةالمحــــــاور

الرئيس التنفيذي لشركة 
إيجيبت أوتوموتيف

01:00 pm - 01:45 pm 01:45 pm - 02:15 pmCoffe Break

محمد عبد الصمد
العضو المنتدب لشركه نيسان مصر

نيابة عن وزير المالية

نيابة عن وزير المالية

علاء صلاح الدين
مستشار رئيس هيئة التنمية الصناعية



الجلسة الثانية 

م. كرولوس ترياقم. تامر الشافعيم. رأفت الخناجري

محمد أبو جلالةم. هشام عرفة 

عضو مجلس إدارة غرفة الصناعات 
الهنسية باتحاد الصناعات

الرئيس التنفيذي لمجموعة ترياقرئيس شعبة الصناعات المغذية للسيارات

BRIGHT SKIES الرئيس التنفيذي

صحفيين

INDE الرئيس التنفذي لشركة

ماهي أبرز المعوقات التي تقف حائلاً أمام زيادة الإنتاج والتوسع في التصدير؟

هل أصبح من الضروري دعم الدولة المالي للشركات المحلية؟

هل نحن قادرون على تلبية احتياجات زيادة الطلب على المكون المحلي في ظل خطة الدولة لزيادة الإنتاج المحلي؟

خلال الخمس سنوات الماضية هل يوجد لدنيا منتجات جديدة؟

هل تحتاج الصناعات المغذية إلى استراتيجية خاصة بها؟

المحــــــاور
دينا محمد وأحمد خالد

مـدير الجلسة

02:15 pm - 03:15 pm

الصناعات المغذية
 وآليات التوسع بغرض التصدير



الجلسة الثالثة

هل السوق الموازي يقدم نفس الخدمة ؟

تكلفة الصيانات مرتفعة جدا في المراكز المعتمدة مقابل الغير معتمدة ؟

أسباب عدم ثقة العملاء بالمحافظات والقرى في المراكز المعتمدة

هل تعاني المراكز من نقص لقطع الغيار بسب الاعتمادات المستندية ؟

كيفية صيانة السيارات الكهربئية في المراكز المعتمدة؟

المحــــــاور

علاء السبعمحمد حتةأسامة وطني

حسين صالح

عماد الشوربجي

03:15 pm - 04:00 pm

مـدير الجلسة

رئيس تحرير عالم السيارات  

الرئيس التنفيذي لشركة
 العز لمراكز الخدمة - عز العرب

مدير مبيعات وخدمات ما 
بعد البيع لمجموعة كيان

نائب رئيس مجلس إدارة 
مجموعة أبو حتة

رئيس مجلس إدارة شركة 
السبع أوتوموتيف

تحديات خدمات ما بعد البيع في ظل الانتشار 
العشوائي للمراكز الغير معتمدة

د. سامح متولى
رئيس مجلس إدارة

 شركة النصر للسيارات )ناسكو(
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The Egypt Automotive Summit will continue its 9th edition this year, building on what was started last year in establishing a roadmap toward the dream of transforming 
Egypt into an export hub. The 8th edition launched last year by highlighting the strengths of the automotive industry in Egypt, particularly the feeding industry, which 
is the key. This focus aims to increase the percentage of local components in products and to shift the local industry toward a global pathway.
In this edition, the Egypt Automotive Summit builds on the successes of previous editions, which resulted to the launch of the national strategy for localizing the 
automotive industry, including Egyptian Automotive Industry Development Program (AIDP). This is set to outline the transformative points for the industry in the 
coming period. The 9th edition of Egypt Automotive Annual Summit will discuss the government›s plan to support increasing exports in the automotive sector and 
provide incentives to encourage localizing the automotive industry. Additionally, this edition will shed the light on the role of both government and companies in 
regulating local market standards against imported products, as well as aiming to establish Egypt as a main gateway for emerging vehicle markets in Africa and to 
build strong commercial and investment relations with main regional trade partners to ensure sustainable development growth for all sides.
The 9th edition of Egypt Automotive Annual Summit also aims to outline a roadmap for trading automotive products within the African continent, ensuring the 
expansion of exports to African countries. This comes in light of activating the The COMESA Free Trade Area (FTA), with the goal of positioning local production of 
complete vehicles and feeding industries on this map.

Annual Summit - 9th edition



Opening Remarks
Mohamed Aboalftouh 
CEO of Egypt Automotive

Haytham Yehia 
General manager middle east 
and central Asia at Shell

Khaled Shadeed
Managing Director of the Nasr Company 
for Automobiles
Honorary President of the 9th edition of 
Egypt Automotive Annual Summit

Sharon Nishi
Chair and Managing Director of GM 
Egypt and North Africa

Ankush Arora 
CEO at Al Mansour Automotive

 09:30 am - 10:00 am 



First session
Are we ready for exporting cars, especially in Africa?

Sharon Nishi
 Chair and Managing Director  
GM Egypt and North Africa

Ayman Saed
Executive Director of operations stallanties

Tarek Atta
Chairman of Afeco

Karim Naggar 
Kayan Group CEO

Khaled Geyush
CEO Geyushi Automotive

Moderator of the session
Hisham El Zeiny

chief n editor Al Ahram Auto

Questions for panel discussion
Can the automotive market be transformed from importing to local assembly?
How do local companies deal with mother companies during the last period?
How do local companies address the increase in demand of e-vehicles, which is brought by third parties?
What do the automotive market in Egypt forecasted in 2025?
What are the most important demands of companies?

10:00 am - 11:00 pm



A protocol between the 
Chamber of Feeding 

Industries and Engineering 
Export Council of Egypt

 11:00 am - 11:15 am 



Tour in The 
Exhibition.

 11:15 am - 11:30 am 



Special Interview
El Nasr Automotive history; the resurrection of Egyptian auto giant

Khaled Shadeed
Managing Director of the Nasr Company for Automobiles

Interviewer

Interview topics
Tell me about your role in Nasr Company for Automobiles?
How is the progress of your dream of producing an Egyptian bus?
Tell us more about future plans of Nasr Company for Automobiles
Are you focusing on the production of transportation vehicles? 
What is the production capacity for the company?

Mohamed Aboalftouh 
CEO of Egypt Automotive

11:30 am - 12:00 pm 12:00 pm - 12:30 pm
Coffe Break



Special Interview
The transition to e-vehicles in Egypt

Interview topics
Tell me about Uber strategy for sustainability and green transformation
Could we witness more green solution for car polling services in Egypt?
What are your next steps toward automotive eco-friendly solutions?

Mohamed Hanafi
Ceo Of Lynx Strategic Business Advisors

Ahmed Ali
Director of Public Policy and Sustainability, North 
Africa and Gulf States Uber

12:30 pm - 12:45 pm



Special Interview
Mr Rajesh Menon
Director General, SIAM

Interviewer

Interview topics
At the beginning, we would like to know how India succeeded in establishing its own automobile industry
What is India's strategy to achieve this goal? India has announced that it aims for a green transformation
As an expert, how do you see the Egyptian market?
Does the cooperation between Egypt and India benefit Indian companies?
Becoming a member of BRICKS, how can we benefit from this experience?
Are you planning to add production lines with left-hand steering?
What is the role of the Indian Automobile Manufacturers Association?

Dr. Halim Abou-Seif
CEO of Rada Public Relations

12:45 pm - 01:00 pm



Redirection Panel

Khalid Nofal
Deputy Minister of Finance for 
Administrative & Technical Reform

Mohd Tarid Sufian
Ambassador of Malaysia

Mohamed Aboalftouh 
CEO of Egypt Automotive

Moderator of the session

On behalf of the Minister of Finance

01:00 pm - 01:45 pm 01:45 pm - 02:15 pm
Coffe Break

Kamel al-Wazir ‏
Lieutenant-General

Mohamed Abd El Samad
MD Nissan Egypt

Vice Prime Minister Transportion Minister, 
the Industry and Trade Minister and the 
Deputy Prime Minister of Egypt.

Ali Galal
Head of Investment - Egyptian Central 
Securities Depository (ECSD)
On behalf of the Minister of Finance

Alaa Salah El Din 
Advisor to the Chairman of the Industrial 
Development Authority



Questions for panel discussion

In respect of government’s shift from importing to local assembly, what plans are developed and ready for 
implementation for the upcoming period?»

Automotive producers meet challenges in expanding their businesses and facing issues with supplies. 
What is the government's plan to meet their needs?

What is the plan set by the Ministry of Investment to attract new major companies to Egypt’s market?

Is there any specific agreement to encourage the automotive industry to export?

Since the launch of the national strategy for localizing the automotive industry, can you disclose the 
companies that have joined the Egyptian Automotive Industry Development Program (AIDP)? What is the 
targeted production volume?

The Ministry of Finance plays a significant role in disbursing incentives to companies. How has it dealt 
with the companies that have met the criteria? When will they receive their incentives?»

What is the status of electric vehicles? Will we see new decisions to restrict importing of products that do 
not meet global standards?

What are the standards in regulating local market standards against imported products?



Second Panel
Feeding industries and expansion mechanism for export

Raafat Elkhanagry
Board member of CHAMBER OF ENGINEERING 
INDUSTRIES (CEI) at FEI

Kirolos Teriak
CEO of Teriak group

Mohamed Abo Galala
CEO of IND

Tamer El Shafie 
head of automotive feeding industry 
committee

Hisham Arafa
CEO of Bright Skies

Moderator of the session
Dina Mohamed 

and Ahmed Khaled

Topics for panel discussion
What are the challenges facing the increase in production capacity and expansion in exports?
Is the government committed to financially supporting local companies?
Are we capable of meeting the increase in demand for local components to increase the production capacity of 
locally assembled vehicles?
Are there any new products launched in the last 5 years?
Does feeding industries need its own strategy?

02:15 pm - 03:15 pm



Third Pane
challenges of after sales services occurred by unauthorized service centers

Emad Elshorbagy
Chairman and CEO of El Ezz for 
Service Centers

Mohamed Hetta
Vice chairman of Abo Hetta Automotive

Osama Watany 
Sales and after sales manager at 
Kayan group

Alaa Elsaba
chairman of Elsaba Automotive

Sameh Metwaliy
Chairman of the Nasr Company (Nasco) 

Moderator of the session
Hussien Saleh

Topics for panel discussion
Does the alternative market provide the same service?
Service fees are too high compared to unauthorized service centers
Do we have a shortage of spare parts?
How electric vehicles have the needed services in Egypt and where?

chief editor of 
Alam Al Sayarat

03:15 pm - 04:00 pm



Media

A U T O   A G E N C Y
وكالة السيارات

Magazine, website, and channel
 automobile

From Egypt

الاقتصادي نيوز
E l e q t i s a d e  N e w s

الاقتصادي نيوز
E l e q t i s a d e  N e w s
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